
Van:  

Verzonden: zondag 14 april 2024 15:52 

Aan:  

Onderwerp: AZC - locatieonderzoek - Sportpark De Elta en Handgraaf 

 

Geachte heer/mevrouw, 

 

Ik richt me tot u met een zorgelijke oproep. En ik ben uiteraard niet de enige. De kern van het verhaal 

is de onwenselijke aanwezigheid van een AZC met een capaciteit van 200 of meer vluchtelingen en 

asielzoekers binnen de kleine woonkern Santpoort-Zuid. Ikzelf ben op iets grotere afstand betrokken. 

Inmiddels heb ik een paar bijeenkomsten mogen bijwonen en heb ik gesprekken gevoerd met 

mensen, die betrokken zijn bij Stichting Samen Santpoort-Zuid. Het gaat namelijk ook impact hebben 

op de leefomgeving van Bloemendaal-Noord. 

 

De spreidingswet is een feit. Derhalve ligt er een taakstelling voor de overheid, gemeente en 

provincie om hier invulling aan te geven. 

 

Naast de wettelijke taakstelling om hieraan invulling te geven is de primaire taak van 

overheidsinstellingen om de belangen van de burgers te behartigen. Met andere woorden, de burger 

moet op een fatsoenlijke en transparante wijze worden betrokken bij het proces van 

locatieonderzoek in deze kwestie. Dat betekent goed en tijdig informeren over het proces en de te 

nemen stappen. Wat wordt wanneer onderzocht en wat zijn de afwegingen in de mogelijke keuzes 

om voor te leggen. In de te maken keuzes dient de burger betrokken te worden. Oftewel de burger 

voldoende inspraak geven en genoeg mogelijkheden bieden om hieraan uiting te geven. Er moet 

voldoende draagvlak zijn op democratische wijze. 

 

In het gehele proces is niet zorgvuldig gehandeld. Onderdeel van dit proces is geen tot matige 

communicatie, sturende communicatie en mogelijke andere belangen. Wethouder Smeets heeft hier 

een bedenkelijke rol in gespeeld.  

Er is al snel een keuze gemaakt voor twee locaties, die in de ogen van het college het best tot haar 

recht komen bij het opvangen van vluchtelingen en asielzoekers: Sportpark De Elta en Handgraaf. 

Hierbij is vooral gekeken naar de belangen van deze doelgroepen en de gemeente. Andere opties 

worden te eenvoudig weggezet als onvoldoende geschikt en/of om financiële redenen. Ook een 

betere spreiding over meerdere locaties om sociale cohesie te versterken wordt terzijde geschoven 

en is niet degelijk onderzocht. Het doel is daarmee duidelijk  

Mijns inziens wordt vergeten, dat deze groepen vooral blij mogen zijn dat Nederland en gemeenten 

in het bijzonder hen opvangen en hen een fatsoenlijk onderkomen bieden. Hierbij moeten wensen 

en eisen meegewogen worden, maar behoren ondergeschikt te zijn aan de belangen van de 

Nederlandse (lokale) burgers. Zolang het maar menselijk is. 

 

De twee gekozen locaties hebben binnen de woonkern Santpoort-Zuid geen tot weinig draagvlak: 

 

 BPL-gebied 

 Disproportioneel ten opzichte van de grootte van de woonkern. De grootte van de groep zal 

zich bovendien uitbreiden in verband met gezinshereniging. 

 Zorgen over veiligheid en mogelijke onrust. Naast de grootte van de groep is er gerede zorg 

over de samenstelling. Het overgrote deel van deze groep zal uit alleenstaande mannen 

bestaan.  

 Aansluitend te weinig politie en beveiliging om het gevoel van veiligheid te waarborgen. Een 

niet op te lossen onderbezetting. 



 Flinke prijsdalingen van omliggende koopwoningen. Zeker gezien de langdurige aanwezigheid 

van het AZC. Dit kan een serieus vervolg krijgen, waarbij betrokken bestuurders persoonlijk 

aansprakelijk kunnen worden gesteld. Te meer er goed onderbouwde en overduidelijke 

weerstand is binnen de bewonersgroep van Santpoort-Zuid en direct omliggende 

belanghebbenden. 

 Weinig tot geen aansluiting en dus inburgering met de lokale bevolking gezien de grootte van 

de groep in combinatie met het verschil in culturele waarden. Te meer deze locaties worden 

opgedrongen. 

 

De bewoners van Santpoort-Zuid en omliggende bewoners willen graag meedenken en helpen in 

oplossingen zolang zij maar worden gehoord en hieraan serieus gevolg wordt gegeven. Iedereen is 

het erover eens dat vluchtelingen en asielzoekers moeten worden geholpen uit menselijk oogpunt. 

Maar bij voorkeur meer gespreid in kleinschalige groepen om sociale cohesie te bevorderen. Dan 

ontstaat er wel draagvlak met een grote mate van welwillendheid van omwonenden om 

vrijwilligerswerk te doen en/of op een andere manier hun steentje bij te dragen. Bijkomend voordeel 

is het ontstaan van een mooi voorbeeld in het land hoe het anders en beter kan.   

 

In het land zijn helaas te veel voorbeelden van grootschalige opvang met een ontwrichte lokale 

samenleving tot gevolg. Hiervan zouden we ook moeten leren. 

 

Wat vele bewoners en mij betreft moet het locatieonderzoek zorgvuldig opnieuw worden opgestart 

binnen een degelijk proces. 

 

Bij deze dank voor het lezen van mijn verhaal als betrokken burger. 

 

Hoogachtend, 

 

 

 

 


